

5 Mei 2016

SIARAN MEDIA 2

KERAJAAN PERSEKUTUAN MENERIMA PAKAI CADANGAN PULAU PINANG UNTUK ELAKKAN KRISIS AIR

PULAU PINANG, Khamis (5/5/2016): Kerajaan Persekutuan telah menerima pakai langkah pencegahan yang dicadangkan oleh Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP) untuk menangani kemungkinan ancaman krisis air melanda Utara Malaysia.

Timbalan Ketua Menteri II Pulau Pinang, YB Prof. Dr. P. Ramasamy berkata Pulau Pinang lega apabila mendapat tahu Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air (KeTTHA) Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air (KeTTHA) memberi perhatian dan bertindak secara positif gesaan Pulau Pinang baru-baru ini untuk tindakan segera diambil.

“Adalah baik bagi mereka mengambil langkah-langkah pencegahan yang dicadangkan oleh Pulau Pinang untuk memberi manfaat kepada empat juta orang dan beribu-ribu perniagaan di empat negeri-negeri utara,” kata beliau pada Majlis Perasmian Kolam Air R3 di kawasan Kolam Air PBAPP Jawi hari ini. Majlis diadakan di Pusat Khidmat Pelanggan PBAPP Jawi di Seberang Perai Selatan.

MESYUARAT 26 APRIL 2016 DI PUTRAJAYA

Ketua Pegawai Eksekutif PBA Holdings Bhd dan PBAPP, Dato' Ir. Jaseni Maidinsa berkata KeTTHA mempengerusikan mesyuarat di Putrajaya pada 26 April 2016.

Selain PBAPP, organisasi lain yang turut menghantar wakil adalah: MADA (Lembaga Pembangunan Pertanian Muda), MET (Jabatan Meteorologi Malaysia), LSANK (Lembaga Sumber Air Negeri Kedah), SAP (Syarikat Air Perlis), LAP (Lembaga Air Perak), MOA (Kementerian Pertanian) dan SPAN (Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara).

“Seperti yang kita fahami, mesyuarat itu bersetuju untuk menerima pakai semua cadangan Pulau Pinang untuk memastikan bekalan air yang

mencukupi di Bahagian Utara sehingga akhir musim 'Super El Nino' pada Jun 2016," kata beliau.

LANGKAH PENCEGAHAN DILAKSANAKAN

Pada 14 dan 15 April 2016, Ketua Menteri, YAB Tuan Lim Guan Eng dan Dato' Ir. Jaseni membuat pengumuman bahawa lebih daripada 4 juta orang di 4 negeri termasuk Pulau Pinang, berpotensi diancam oleh krisis bekalan air yang disebabkan oleh 'Super El Niño'.

Fenomena ini telah menyebabkan kemarau yang berpanjangan dan mengurangkan hujan di Utara Malaysia pada bulan April 2016.

Simpanan air Empangan Muda dan Empangan Beris di Kedah yang melepaskan air ke dalam Sungai Muda semasa musim kemarau yang panjang ini telah menurun kepada bawah 40%, dan hanya boleh bertahan sehingga 30 hari.

Lebih daripada 80% daripada air mentah Pulau Pinang diperoleh daripada Sungai Muda setiap hari. 14 loji rawatan air Kedah juga mengambil air dari sungai berkenaan.

Pada 23 April 2016, Dato' Ir. Jaseni berkata Kerajaan Negeri Pulau Pinang dan PBAPP telah menghantar 6 surat kepada Badan Persekutuan, termasuk Timbalan Perdana Menteri (sebagai Pengerusi Majlis Sumber Air Negara), mengesyorkan 4 langkah pencegahan berikut:

- Penangguhan pengairan padi,
- Melaksanakan pembenihan awan besar-besaran,
- Mengurangkan pelepasan air untuk memanjangkan simpanan empangan, dan
- Menggalakkan orang ramai untuk menyimpan air.

“Dalam mesyuarat KeTTHA pada 26 April 2016 itu, Kedah telah bersetuju menanggungkan pengairan dalam sistem Sungai Muda.

Tanpa pengairan, Empangan Muda dan Empangan Beris kurang melepaskan air dan simpanannya akan bertahan lebih lama. Pembenihan awan giat dijalankan dan kita mendapat lebih banyak hujan sejak beberapa minggu lalu. Orang ramai kini sedar tentang kepentingan

jimat air,” Dato’ Ir. Jaseni berkata.

“Bagi pihak PBAPP, saya mengucapkan terima kasih kepada KeTTHA dan semua organisasi yang menghadiri mesyuarat itu pada 26 April 2016 di Putrajaya dan menerima kenyataan dan membuat keputusan yang tepat. Anda telah melakukan perkara yang betul dalam usaha untuk mengelakkan bencana yang mungkin berlaku di Utara Malaysia,” tambah beliau.

BELUM BEBAS DARI ZON BAHAYA

Bagaimanapun, YB Prof. Ramasamy berkata paras air empangan di Pulau Pinang serta Empangan Muda dan Empangan Beris masih lagi rendah.

“Kita masih belum lagi keluar dari zon bahaya. Hanya hujan lebat yang konsisten mampu menambah simpanan air di semua empangan di Pulau Pinang, Wilayah Utara, dan di seluruh negara.

“Operasi pembenihan awan secara meluas perlu terus dilakukan tanpa henti, untuk mencetuskan hujan lebat di kawasan tadahan Perlis, Kedah, Pulau Pinang dan Utara Perak,” beliau berkata.

YB Prof. Ramasamy berkata Kerajaan Negeri Pulau Pinang dan PBAPP akan terus berwaspada, proaktif dan profesional dalam menguruskan ancaman krisis bekalan air.

“Kita tidak mahu apa yang berlaku di Empangan Bukit Merah, salah satu daripada empangan tertua di negara ini, berlaku di Pulau Pinang.

“Kami berharap Kerajaan Persekutuan juga akan terus bertindak secara positif berhubung perkara ini untuk manfaat Wilayah Utara - salah satu kawasan yang paling penting dan signifikan di negara kita,” tambah beliau.

Hubungi : Puan Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Corporate Communications Unit
Tel : 04-200 6607
Email : syarifah@pba.com.my